

學 士 後 文 憑 課 程

POSTGRADUATE DIPLOMA PROGRAMMES

學位教師教育文憑課程 – 概況

Postgraduate Diploma in Education Programmes – Overview

課程總監 Programme Director : 劉潔玲教授 Prof. Lau Kit-ling, Dinky

課程辦事處 Programme Office : 何添樓 G1 室 Room G1, Ho Tim Building

查詢 Enquiries : 3943 6964 / 3943 6721

傳真 Fax. no. : 2603 6129

學位教師教育文憑課程的目的，是為香港的中小學及幼兒教育培訓專業教師。課程分中學、小學及幼兒教育組別，包括修課及教學實習兩部份，內容富彈性，並且經常更新，以配合香港社會和教育的發展。

The aim of the Postgraduate Diploma in Education (PGDE) Programmes is to train and nurture professional early childhood education, primary and secondary school teachers. The Programmes comprise course work and teaching practicum, with secondary, primary and early childhood education streams. The curriculum is flexible and will be reviewed regularly to meet the ever-changing needs arising from social and educational development.

I. 入學資格 Admission Requirements

申請人須符合下列各項入學資格：

- (1) 持有由認可大學頒授之學士學位。
- (2) 應屆本科畢業生亦可申請。如獲錄取入讀全日制課程，仍須俟其考獲學位方可正式獲得學籍；如獲錄取入讀兼讀制課程，則須俟其考獲學位及提供教席證明，方可正式獲得學籍。
- (3) 符合研究院所訂的英語能力規定。
- (4) 附加入學資格

(a) 學位教師教育文憑課程

學員持有之學士學位主修或副修科目，須與本課程開設之主修教學科目有直接關係。

兼讀制學員在學期間須為本港全職中學教師，而其任教之科目每週至少須有 6 節與其主修教學科目相符（綜合科學可視為物理、化學或生物其中一科）。

其他有意轉職教學工作之在職人士、或於學校擔任非教學工作之人士，亦可申請入讀兼讀制課程。

(b) 學位教師教育文憑（小學）課程

學員持有之學士學位主修或副修科目，須與本課程開設之主修教學科目有直接關係。

兼讀制學員在學期間須為本港全職小學教師，而其任教之科目每週至少須有 8

教師與其主修教學科目相符。

其他有意轉職教學工作之在職人士、或於學校擔任非教學工作之人士，亦可申請入讀兼讀制課程。

(c) 學位教師教育文憑（幼兒教育）課程

兼讀制學員在學期間須全職任教於幼兒教育機構，並每天任教最少 3 小時課節，而每班最少有 10 名學生。

其他有意轉職教學工作之在職人士、或於學校擔任非教學工作之人士，亦可申請入讀兼讀制課程。

Applicants should fulfill the following requirements for admission:

- (1) The applicant shall have graduated from a recognized university and obtained a Bachelor's degree.
- (2) Graduating students of undergraduate studies may also apply. Those granted conditional offer by the full-time programme should furnish proof of the award of a Bachelor's degree before they can commence their study in the programme; for the part-time programme, proof of the award of a Bachelor's degree and employment in an education institution.
- (3) The applicant should fulfill the English Language Proficiency Requirement prescribed by the Graduate School.
- (4) Additional qualification for admission

(a) PGDE Programme

The applicant should hold a Bachelor's degree with a Major/Minor subject closely related to the major SCT (Subject Curriculum and Teaching) courses offered by the Programme.

Students of the part-time PGDE programme should be full-time secondary school teachers throughout her/his period of study, and should teach at least 6 class periods per week/teaching cycle, of which subject should be in a closely related field of the major SCT s/he has chosen to study. (Integrated Science can be considered as an equivalent subject of Physics, Chemistry or Biology.)

Individuals aspiring to become teachers, or non-teaching staff working at education institutions may also apply.

(b) PGDE (Primary) Programme

The applicant should hold a Bachelor's degree with a Major/Minor subject closely related to the major SCT (Subject Curriculum and Teaching) courses offered by the Programme.

Students of the part-time PGDE (Primary) programme should be full-time primary school teachers throughout her/his period of study, and should teach at least 8 class periods per week/teaching cycle, of which subject should be in a closely related field of the major SCT s/he has chosen to study.

Individuals aspiring to become teachers, or non-teaching staff working at education institutions may also apply.

(c) PGDE (Early Childhood Education) Programme

Students of the part-time PGDE (Early Childhood Education) programme should be full-time teachers in early childhood education settings throughout her/his period of study, and should teach at least 3 hours per day, with minimum class size of 10 children.

Individuals aspiring to become teachers, or non-teaching staff working at education institutions may also apply.

II. 常規修業期限 Normative Period of Study

學員須於下列年期內完成課程：

Students must successfully complete the prescribed programme requirements in:

	課程 Programme	修讀方式 Study Mode	常規修業期 Normative Study Period
(1)	學位教師教育文憑課程 PGDE Programme	全日制 Full-time	1 年 year
		兼讀制 Part-time	2 年 years
(2)	學位教師教育文憑 (小學) 課程 PGDE (Primary) Programme	全日制 Full-time	1 年 year
		兼讀制 Part-time	2 年 years
(3)	學位教師教育文憑 (幼兒教育) 課程 PGDE (Early Childhood Education) Programme	全日制 Full-time	1 年 year
		兼讀制 Part-time	2 年 years

III. 上課時間 Class Schedules

每學年通常自九月初開始上課，分上、下學期。部份課程可能會開設暑期班。一般上課時間為：

(1) **全日制**

通常在週一至週五日間上課，惟有少數科目可能編在夜間或週六上午上課。

(2) **兼讀制**

上課時間通常在週一至週五晚間及週六上午。

The academic year starts in September, with Term 1 and Term 2. Summer courses may be offered by individual programmes. Classes are usually offered:

(1) **Full-time programmes**

In the daytime on Monday to Friday, with some in the evenings or on Saturday mornings.

(2) **Part-time programmes**

In the evenings of Monday to Friday, and on Saturday mornings.

IV. 課程結構 Curriculum Structure

請參閱個別課程介紹。

Please refer to sections of individual programmes.

V. 教學實習 Teaching Practicum

詳情請參閱第 VI 「教學實習」部份。

For details, please refer to the “Teaching Practicum” in Section VI.